
 
 

- Eriävä mielipide. 
- Vetoan  Kuivannon koulun ja päiväkodin puolesta annettuihin 

lausuntoihin ja perusteisiin. 
- Paras koulu, sanoi koulunjohtaja koulun 70v juhlassa joulukuussa.  

Juhlivaa koulua ei edes onniteltu kaupungin toimesta. 
- 1. Vantaan kouluammunta: pienet kyläkoulut parhaita sanoivat 

monet ammunnan jälkeisissä haastatteluissa.   
- - hyvät perustelut: koulun johtaja, kylän muut lausunnot,  

kumppanuuspöydät ym 
- 2. Kunnan asukasluku putoaa paljon jos koulu ja päiväkoti loppuu: 

Orimattila tavoitellut paljon asukasluvun kasvua. Nyt käy juuri 
päinvastoin. 

- 3. Keskustassa isoja miljoonien  remonttitarpeita.  Näihinkö on 
varaa, mutta ei parhaimman koulun ylläpitämiseen 

- 4. Kuivannolla pienin oppilasmäärän pudotus, 6 lasta, Artjärvellä 27 
(ukrainalaisia siellä nyt)  Molemmissa kouluissa olisi  kohta saman 
verran oppilaita.  Jos Artjärven oppilasmäärä putoaa samaan, niin on 
väärin, että Kuivanto loppuisi. Artjärvellä  oli vesiämpäreitä luokissa 
muutama vuosi sitten, kun katot vuotivat. Haluavatko kuivantolaiset 
Artjärvelle ?  
5. Velat kuntaliitoksessa, Artjärveltä tuli 2,5 miljoonaa velkaa (kunta 
ja srk). Valtion  kuntaliitosrahalla rakennettiin palvelukoti Artjärvelle. 
Miten Kuivannolla hyväksytään, jos Artjärvi jatkaa ja Kuivanto loppuu 
6. Kuivannolla voisivat työskennnellä nekin henkilökunnasta, jotka 

ovat altistuneet muualla.  
7. Lahden  koulut täynnä, myös päiväkodit 
7.8. Kuivannolla oppilaat haluavat samaan kouluun ei niin kuin 

esitetään. Väärä esitys valtuustolle, oppilaiden ja kotien lausunto 
on erilainen. 



9. Kokosin 2-3 vuotta sitten kirkkovaltuuston puheenjohtajana 
Mikkelin piispalle Kuivannon kirkon juhlassa kylän vaiheet 1782- 
alkaen.. Kuivanto halusi mm omaksi pitäjäksi  

8.10.  Nyt  Nastolasta siirtyy oppilaita Nastolan  koulun 
ongelmien johdosta juuri Kuivannolle.  

11.  Päiväkodin lapsille lapsille tarjotaan palveluseteliä. Onko koko 
kunta vai Kuivanto ? Koulujen valtionavut menisivät  Lahteen, jos 
lapset siirtyvät… Pitäisi tulla säästöä  

9.12.  Lahti perui aikaisemman päätöksen kouluasiassa, 
sanoi sivistysjohtaja valtuustoinfossa. Myös Orimattila voi tehdä 
samoin.  Orimattilassa vanha valtuusto päätti kouluista väärin 
perustein, koulun kustannuksissa mukana päiväkodin 
kustannuksia. Sivistysjohtaja myönsi asian kolme päivää ennen 
valtuustoa, kuitenkin listat olivat menneet valtuutetuille väärillä 
tiedoilla.   

13. Huomioitava matka,  kuljetuskustannukset,  lasten koulupäivän 
pituus, koulun vapaa-ajan käyttö, myös aikuisten käyttö 

14. ” prosenttikunta,” sanoi piispa Huovinen. Orimattila tuottaa 
yhden prosentin Suomen maataloustuotteista. 

Nyt juuri korostetaan maataloutta ja omavaraisuutta. Onko 
tiloille jatkajia, jos ei ole koulua  ja päiväkotia ?.  

15. Koulun kiinteistöstä ei  saa myynnissä  paljoakaan,  muita kuluja 
tulee kuitenkin paljon. 

16. MIKÄ ON SÄÄSTÖ, Miten laskettu.  Säästöstä ei saatu tietoja 
valtuustossa eikä viime viikon infossa.. 

10.17. Kuntaan tulisi  muuttajia juuri kylille, jos koulu ja 
päiväkoti säilyisivät.. 
 

18. Miksi päättää nyt ?  Asukasluku muttuu.  Kuivanto voi olla 
hetken päästä paljon suurempikin kylä. 



19. Itäisessä Orimattilassa tarvitaan kaksi koulua ja  päiväkoti myös 
Kuivannolla. Pitäisi huomioida myös matkat, kuljetukset ja lain 
määräykset.  

11.20. Onko Orimattila kylien, asukasluvun kasvun, 
turvallisen koulun 

ja  kylän puolella ? Myös kylät ovat kunnan vahvuus.  
            ESITÄN:   Kuivannon koulua ja päiväkotia ei saa lakkauttaa. 

Orimattila 6.5.2024   Pertti Laaksonen 
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